
 Sammanträdesprotokoll 

Nr 08/2016 

Sida 16 (45) 

2016-09-22 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 9   

Inriktningsbeslut om ny gymnasieskola på Kungsholmen 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

inriktningsförslag och ger förvaltningen i uppdrag att 

fortsätta förhandla villkoren för en inhyrning av lokaler 

inom fastigheten Murmästaren 3 genom SISABs försorg. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

återkomma med förslag till genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

8 september 2016, dnr 2.6.3-6841/2016. 

 

Det råder brist på gymnasieplatser inom Stockholms kommun. 

För att öka antalet platser föreslår förvaltningen att nämnden 

godkänner förvaltningens inriktningsförslag om inhyrning av 

lokaler inom fastigheten Murmästaren 3. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelning för ekonomi och styrning 

tillsammans med gymnasieavdelningen. Då fastigheten ägs av 

en privat aktör har ärendet inte beretts i enlighet med 

förvaltningens ordinarie rutiner. Exempelvis har samråd ännu 

inte skett med huvudskyddsombud. Förvaltningen avser att 

utföra samrådet så snart som möjligt. En anmälan har gjorts till 

kommunstyrelsens ekonomiutskott som fattar beslut i frågan 

innan nämndens sammanträde. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

inriktningsförslag och ger förvaltningen i uppdrag att 

fortsätta förhandla villkoren för en inhyrning av lokaler 

inom fastigheten Murmästaren 3 genom SISABs försorg. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

återkomma med förslag till genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Markus Nordström (M) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Markus Nordström m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens 

beslut till förmån för eget förslag: 

 

att   delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 

att   därutöver anföra följande: 

 

Stockholms stad har ett behov av utbyggd kapacitet inom 

gymnasieskolan för kommande år. Vi är generellt positiva till 

nyproduktion och/eller förvärv av kvalitativa och 

ändamålsenliga lokaler för detta syfte, förutsatt att de är 

ekonomiskt försvarbara. Likaså är vi positiva till en god 

geografisk spridning av stadens gymnasieskolor i såväl 

innerstad som ytterstad. En ny gymnasieskola på Kungsholmen 

anser vi därför, generellt sett, vore välkommet. 

 

Vi är dock bekymrade över de kostnadsnivåer som redovisas i 

det föreliggande ärendet och delar ståndpunkt att 

hyreskostnaden måste sänkas väsentligt och att den höga 

kostnaden i detta projekt måste ställas i relation till stadens 

övriga inhyrningar. 

 

Även om vi delar ambitionen att bygga ut skolkapaciteten för att 

svara mot en växande stads behov anser vi att den överordnade 

principen för utbildningsnämnden måste vara att nämndens 

medel går till att bekosta undervisning, inte lokaler och 

administration. Vår farhåga är att den i detta ärende föreslagna 

inhyrningen riskerar att kollidera med den principen. 

Stockholms gymnasieelever gynnas inte av att skattemedel går 

till orimligt höga hyreskostnader för en skolbyggnad på 

Kungsholmen istället för till undervisning. 

 

Vi ställer oss i detta tidiga skede inte avvisande till idén om en 

gymnasieskola i kvarteret Murmästaren, utan anser att 

utbildningsnämnden och SISAB bör gå vidare med att 

undersöka förutsättningarna för att förhyra den aktuella 

byggnaden till en rimligare hyreskostnad. Vi vill dock redan nu 

påtala att vi anser att detta projekt bör avbrytas om inte 

hyresnivån kan bringas ned kraftigt. 
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Särskilt uttalande 

Olle Burell m.fl. (S), Ingegerd Akselsson Le Douaron (MP) 

m.fl. och Freddy Grip (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Projektet kan bidra till att långsiktigt stärka försörjningen av 

gymnasieplatser i Stockholm. På kort sikt kan den tänkta skolan 

fungera som evakueringsskola när Östra Real ska renoveras. Ur 

det perspektivet är det välkommet att ärendet nu behandlas. 

 

Samtidigt är det uppenbart att den föreslagna prisnivån är för 

hög. Ärendet ger vid handen att kontraktstiden ska vara lång, 

men trots detta rymmer prognosen som det nu ser ut ökande 

kostnader under perioden. Med den redovisade kostnadsnivån 

innebär skolan en belastning på stadens ekonomi samtidigt som 

höga lokalkostnader riskerar att ekonomiskt tränga undan det 

som skolan syftar till, en högkvalitativ utbildning. 

 

Å andra sidan är det nödvändigt att staden i betydligt större 

utsträckning än tidigare utnyttjar möjligheten att hyra 

skollokaler av externa fastighetsägare. Om staden själv ska 

bygga ett femtiotal nya grundskolor samt ett stort antal förskolor 

och flera gymnasieskolor till år 2040 kommer stadens låneskuld 

att öka dramatiskt. Kvarteret Murmästaren kan därför ses som 

ett pilotprojekt. 

 

Ska detta kunna realiseras behöver alltså kostnader kraftigt 

reduceras i linje med något av de alternativ som 

stadsledningskontoret redovisar. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till 

reservationen från Moderaterna. 


